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Voin suositella Fingridin tapaa toimia asiakastoimikunnassa
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Mikä toimikunnan työssä on mielestäsi sujunut hyvin?
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Avoin palaute toimikuntatyön vahvuuksista

• Kokoukset ovat olleet mielenkiintoisia ja ajankohtaisia asiasisällöltään.

• Avointa ja kriittistä keskustelua on liian vähän.

• Ollut hyvää ja moniulotteista keskustelua asioista. Aiheet ovat olleet ajankohtaisia, lisäksi toimikunnasta saa tietoon tärkeitä ja ajankohtaisia asioita.

• Avoin ja rakentava keskusteluilmapiiri.



Missä voisimme parantaa?
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Avoin palaute toimikuntatyön kehityskohteista

• Aika paljon pyöritään loppujen lopuksi Suomen asioiden ympärillä ja tästä näkökulmasta Eurooppalaista lähestymistä voisi lisätä. Sähkömarkkina on 

murroksessa ja ehkä näitä kansallisen tason mahdollisuuksia Eurooppalaisessa kontekstissa tulisi tavalla tai toisella nostaa esiin.

Olemme pieni toimija täällä Euroopan reunalla jonka asemaa pitäisi onnistua vahvistamaan.

• Enemmän voisi aktivoida toimikunnan jäseniä ennakkoon. Ennakkotehtävät ohjaavat valmistautumaan ja valmistautuneena toimikunnan jäsenet ovat 

kyvykkäitä laadukkaaseen keskusteluun.

9.12.2022 kokoukseen oli hyvä ja sopiva kahden kysymyksen ennakkohtehtävä, jonka avulla käsiteltäviä teemoja pystyy keskustelemaan organisaatiossa 

etukäteen.

Ennakkotehtävät toki edellyttävät että kokous agenda ja aikataulu valmistellaan hyvissä ajoin.

• Vähemmän asioita, tiedoksi jutut lähetetään vaikka etukäteen ja aika käytetään tärkeimmistä asioista väittelyyn.

• Valitaan aiheita sopivasti suhteessa aikatauluun, siis ei oteta asioita liikaa mukaan, että ehditään käymään pääaiheet kunnolla läpi.

• Onko kaikki sisältö pakko olla julkista ihan jokaiselle jaettavaksi vapaassa verkossa. Rajaa asioita ehkä jossain määrin. Ja miksi ylipäätään jaetaan 

kaikkea kriittisen infran tietoa niin vapaasti, se palvelee vahvasti itänaapuria.

Toimikunnan työn vaikuttavuus on hieman kyseenalaista. Paljon puhetta ja ajankäyttöä, mutta onko sillä loppupeleissä mitään vaikutusta mihinkään.



Mikä sinulle on tärkeintä toimikunnassa?

• Kuulla ajankohtaisia asioita Fingridin asiantuntijoilta ja päästä keskustelemaan näistä muiden markkinatoimijoiden kanssa.

• Keskeiset ajankohtaiset teemat kootaan paketiksi ja niistä kuulee ajatuksia, mielipiteitä ja kommentteja eri puolilta ja eri toimijoilta.

• Tärkeimpien ajankohtaisten asioiden pohdinta.

• Ajankohtaisuus, tulevaisuuden suunnitelmat ja erilaiset näkemykset asioista.

• Halu vaikuttaa asioihin ja pyrkiä rakentamaan parempaa sähkömarkkinaa tuomalla omia näkemyksiä keskusteluun.



Mitä aiheita haluaisit käsiteltävän toimikunnan kokouksissa vuonna 2023? 

• Hyvä iso teema voisi olla sähkömarkkinat ja Suomen kilpailukyky. Ts. millaisilla sähkömarkkinatoimilla taataan houkutteleva ja kilpailukykyinen 

toimintaympäristö joka nostaa Suomalaista kilpailukykyä ja hyvinvointia.

• NBM, Sähkömarkkinamallin kehitys, Kantaverkon haasteet ja rajoitteet uusiutuvan energian tuotannolle, FTR:n disruptoiva vaikutus EPAD markkinalle -

mihin EPAD markkina on menossa? eSett vakuudet - tarvitaanko vyö ja henkselit?

• EU:n markkinamallin muutosehdotuksia.

• Pohjoismainen sähkömarkkinamallin kehitys

• Tulevaisuuden näkymät kantaverkon ja vihreän siirtymän osalta, yleensä muuttuvat asiat markkinoilla. FG:llä on edustuksia monissa eri työryhmissä, 

kuulumisia sieltä. Ajankohtaisia asioita nykyhetkestä ja tulevaisuuden suuntaviivoista.

• Jollain foorumilla aloitettava keskustelu kaiken kriittisen infran tietojen salaamiseksi.

Toivottavasti Fingrid miettii, miten sähköasemat saadaan turvattua paremmin drone- ja muita ilmahyökkäyksiä vastaan kuin Ukrainassa on onnistuttu.



Vuoden 2023 kokousajankohdat 
vaihtoehdot

1. kokous

• 15.3.2023

• 16.3.2023

• 21.3.2023

2. kokous

• 9.6.2023

• 13.6.2023

• 16.6.2023

3. kokous

• 31.8.2023

• 5.9.2023

• 7.9.2023

4. kokous

• 12.12.2023

• 14.12.2023

• 15.12.2023

Kokoukset 

klo. 9.00 – 13.00 

sisältäen yhteisen 

lounaan



Sähkömarkkinatoimikunta 2023

Teija Pelkonen, puheenjohtaja UPM Energy Oy

Harri Sirpoma Helen Oy

Reima Neva EPV Energia Oy

Matti Supponen Suomen Sähkönkäyttäjät ry

Jan Rönnback Fortum Oyj

Antti Keskinen Ilmatar Oy

Mika Laakkonen Power-Deriva Oy

Outi Ervasti Neste Oyj

Ville Sihvola Elenia Oy

Mikael Surakka Outokumpu Oyj

Maarit Herranen Äänekosken Energia Oy

Jukka Joronen Tampereen Sähkölaitos Oy

Margus Vals Eesti Energia AS

Esko Kytömäki Volue Market Services AS Filial Finland
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Kiitos kuluneesta vuodesta

ja rauhallista joulua!
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